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Mørkhøjvej 336, 2860 Søborg 
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Referat til Beboer- og pårørenderådsmøde 
for Rosenlund plejeboliger 

Torsdag den 6. februar 2020 kl.16.00-17.30 
Sted: Skovlyst mødelokale 

 

Deltagere:  
 
Ole Skals Repræsentant for beboere i Tulipanhuset - afbud 
Jytte Friis Jensen  Repræsentant for beboere i Tulipanhuset- afbud 
Annelise Larsen Repræsentant for beboere i Unikahuset - afbud 
Grethe Ringgive Repræsentant for beboere i Unikahuset 
Alice Willumsen  Repræsentant for beboere i Unikahuset (suppleant) 
Mogens Schlüter Repræsentant for beboere i Rosenstien 5-8 
Ruth Elin Schlüter  Pårørende til beboere i Rosenstien 5-8 
Henrik Taarnby Thomsen Pårørende til beboer i Lærkehuset 
Brita Hjort Pårørende til beboer i Tulipanhuset 
Sanne Willumsen Pårørende til beboere i Unikahuset 
Peter Jensen Pårørende til beboere i Unikahuset 
Charlotte Helsted            Formand 
Kristine Henriksen Repræsentant for Gladsaxe Kommune, Byrådet – deltog ikke 
Jeanette Spangsberg Leder for Rosenlund plejeboliger - sekretær for rådet 
Inge Mandrup Repræsentant for Seniorrådet 
Eva Pauking Frivillig repræsentant – deltog ikke 
____________________________________________________________________________                    
 

Dagsorden: 
 
Pkt. 1 Gennemgang af deltagerliste ved formanden 
 
Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden ved formanden 
  Dagsorden er godkendt, dog med punktet ´Ønsker til budgettet´ 
 
Pkt. 3 Godkendelse af referat ved formanden  
  Sidste referart godkendes sammen med dette referat. 
 
Pkt. 4 Punkter fra Beboer- og pårørenderådsformand 
 

- Cafeen lukkes i weekenden, hvilken betydning har det for beboerne og daglige gæ-
ster? 
Det har umiddelbart ikke den helt store betydning for Rosenlund, der er ikke kommet 
nogle reaktioner på det. Vi er opmærksomme på at tilbyde gæsterne at købe en eks-
tra portion med hjem om fredagen. 
Hareskovbo har valgt at holde åbent begge dage. Kildegården har sat en elkedel og 
en mikrobølgeovn op.  
Lukningen skal evalueres senere på året.  

- Øget indsats på 5 mio. i aftenvagten i Budgetaftalen for 2020-23 
Vi har lige fået den endelige udmelding i dag og vi arbejder allerede på at ansætte 
ungarbejdere, studiejobbere og andre. Vi har endvidere talt om at lave et beboer- og 
pårørendekor, assisteret af en musikterapeut. Der er stort fokus på, at musik og sang 
betyder meget for vores beboere.  

- Hjemmeside. Beboer- og pårørenderådet mm. Kommunens hjemmeside er ny, været 
undervejs i længere tid. Rosenlunds er meget mangelfuld, ingen info om centerleder, 
tilsynsrapporter og beboer- og pårørenderådet, medlemmer, referater, vedtægte osv. 
Vi arbejder på sagen, der er forsvundet flere dokumenter i konverteringen fra en 
hjemmeside til en anden. Fremover vil diverse råd skulle tilgås fra Gladsaxes egen 
hjemmeside. Charlotte påpeger, at det er meget vigtigt at hjemmesiden er opdateret.  
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- Seniorrådets deltagelse i BPR møder i 2020. Rådet bakker op om at seniorrådets re-
præsentant fortsætter i rådet. Dette skal besluttes hvert år. 

- Alarmer, opfølgning. Charlotte finder punktet særdeles vigtigt.  
- Der er i alt tre beboere, som de daglige ledere, i samarbejde med medarbejderne, 

har vurderet, kan have gavn af to-vejskald jf. kvalitetsstandarten. Vi går videre med, 
at de tre beboere får to-vejsnødkald. Britta Hjorth har skrevet et brev, som hun vil 
sende til Seniorrådet og til Ældresagen. Charlotte anmodede om kopi til BPR. 
Link til Kvalitetsstandarten vedr. to-vejskald: 
http://www2.gladsaxe.dk/C12575EB003B3720/0/3A2B9258440ABB8DC125827B003
38994/$FILE/Bilag_35.1.1_Bilag%201.%20Kvalitetsstandarder%202018.pdf Læs 
side 35 om to-vejskald.  
Sanne påpeger at nødkaldet sommetider ikke virker. Jeanette beder om tid og dato – 
så hun kan trække en log på det. Peter gjorde opmærksom på, at hans svigermors 
alarm hyler gentagne gange uden aktivering. 
Punktet tages på næste BPR møde den 19. marts. Alle bedes læse side 35 om to-
vejskald i kvalitetsstandarderne. 
 

- Er der kommet ekstra personale på Rosenstien 1-8? Udsættes til næste møde i 
marts. 

    
Pkt. 5 Punkter fra medlemmer 
 

- Kontakt til Instituttet for blinde og svagtsynede 
Der er ikke noget nyt ift. undervisning. Peter fortæller, at de meget gerne vil komme 
ud og undervise. Det er Rosenlund der skal tage kontakt til Instituttet. Jeanette vil 
sørge for, der bliver taget kontakt. 

 
Pkt. 6 Opfølgning fra mødet den 23.09.2019 
 

- Medarbejderundersøgelsen – det havde vi oppe på sidste møde. 
- Tilsynet fra Styrelsen for patientsikkerhed 3. oktober – flot rapport, som vi også 

havde oppe på sidste møde. 
- Cykel til 2 personer, behov? Umiddelbart er der ikke behov for det.  
- Varmesænkning – det problem er der ikke længere, så punktet er ikke relevant. 

Sanne påpeger, at når der tændes for varmen efter udluftning, så larmer radiatoren 
indtil den er varm igen. Hvis der er problemer med dette, så skal man tage kontakt til 
Teknik ml. kl. 11-12. 

- Bedre bemanding - hvad dækker det på Rosenlund? Det er en pulje fra staten på 5,5 
mio. fra 2018 med det formål at øge bemandingen i plejesektoren gennem 
nyansættelser – Vi har ansat sygeplejersker i Dagvagt, således er der sygeplejersker 
tilstede alle ugens dage. ? 

- Bemanding på Rosenstien 1-8: dag,- aften og nattevagt – tages op på næste møde 
sammen med det andet punkt omkring ekstra personale. 

- Værdighedspolitiken og ensomhed. Udvalgets beslutning om ændring fremgår af en 
pjece. Charlotte er ikke tilfreds med værdighedspolitikkens behandling af Rådets 
bemærkninger til høringssvaret omhandlende ensomhed, da hun mener, at det blot 
er lagt ind som en bisætning i Værdighedspolitikken. På Rosenlund er der 
opmærksomhed på ensomhed, som en del af Personcentreret omsorg.  

- Charlotte skaffer pjecen til rådet til næste møde. 
 
Pkt. 7  Nyt fra Sundheds- og rehabiliteringsudvalget ved Kristine Henriksen 
 
Pkt. 8 Orientering om fællesmødet for BPR  

Charlotte har holdt møde med udvalgsformand Dorthe Wichmann og Kristine 
Henriksen fra vores BPR, dels vedrørende et personligt anliggende, dels om 
samarbejdet mellem BPR på plejecentre i Gladsaxe. I den forbindelse foreslog 
Kristine, at udvalget tager kontakt til 60+ Bladet (kommunens Ældreblad) og foreslår 
et indlæg i bladet om BPR på plejecentrene, deres arbejde og formål.  Ligeledes en 
henvendelse til Gladsaxebladet om det samme emne. Møllegården og Rosenlund 

http://www2.gladsaxe.dk/C12575EB003B3720/0/3A2B9258440ABB8DC125827B00338994/$FILE/Bilag_35.1.1_Bilag%201.%20Kvalitetsstandarder%202018.pdf
http://www2.gladsaxe.dk/C12575EB003B3720/0/3A2B9258440ABB8DC125827B00338994/$FILE/Bilag_35.1.1_Bilag%201.%20Kvalitetsstandarder%202018.pdf
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mødes den 12. februar om det fortsatte samarbejde. Charlotte efterlyste en deltager 
fra rådet til at deltage i møderne, der afholdes 4 gange årligt. Peter meldte sig.  

 
Pkt. 9 Nyt fra Seniorrådet ved Inge Mandrup.  

- Der har været stor interesse i at se på hvordan de tidligere klippekortsmidler er gået i 
bloktilskuddet.  

- I Gladsaxe bliver midlerne fortsat brugt på aktiviteter. Vedr. tilsynsrapporterne så ser 
det rigtig fint ud på alle plejeboligområderne.  

- Vedr. indkøbspolitikken, så kan Inge fortælle mere om det til næste møde.  
- Der er fokus på demografimodellen og prognoser - og Seniorrådet er interesseret i at 

vide, hvor meget kommunen gør ved den – det ved hun også mere til næste møde. 
- Rådet ønsker også at kommunen skal give midler til en mikrobølgeovn, så 

hjemmeboende selv kan varme maden, og dermed ikke skal vente på at der komme 
en og hjælper med at varme maden.  

 
Pkt. 10 Nyt fra frivillige – Eva deltog ikke i mødet 

 
Pkt. 11 Eventuelt 

Ønsker til budgettet: Charlotte fortæller om tidligere ønsker til budgettet. Charlottes oplæg er, 
at vi igen søger midler til udearealerne. Charlotte går videre med sagen og undersøger om 
det kan passe, at plejeboligerne selv skal betale de første 500.000 kr. og at kommunen så 
betaler halvdelen af udgifter ud over dette. Ansøgningen skal sendes inden 2. marts 2020. 
Rådet beslutter, at der kan sendes forslag til Charlotte og Jeanette senest den 20.03.20 og vi 
vil arbejde videre med det. Britta foreslår, at man søger om midler til to-vejskald.  
 
Mogens påpeger endvidere, at han ønsker sig varm mad til aftensmad.  

 
OBS!!!!! Næste møde torsdag den 19. marts kl 14-16 
 
Med venlig hilsen 
 
Jeanette Spangsberg 
Sekretær for rådet 
 
 


